



Dansk Forening for Rosport

## Referat

---

Hovedbestyrelsesmøde søndag den 24. september 2017 kl. 14.00  
på Hotel Best Western, Viborg

**Tilstede:**

Birgit Bech Jensen (BBJ)  
Conny Sørensen (CS)  
Brian Sørensen (BS)  
Lisbet Falch Jakobsen (LFJ)  
Marie Heide (MH)  
Anne Meisner (AM)

**Afbud:**

Thomas Ebert (TE)  
Henning Bay Nielsen (HBN)

**Gæster:**

Jørgen Grastrup fra Sikkerhedsudvalget kl. 14.00-14.30 – Sag nr. 3  
Reiner Modest fra Kaproningsudvalget kl. 14.30-15.00 – Sag nr. 4

**Mødeleder:**

Birgit Bech Jensen

**Referent:**

Anne Meisner

## Indhold:

### Beslutningspunkter

- Sag nr. 1 - Godkendelse af referat fra sidste møde
- Sag nr. 2 - Godkendelse af dagsordenen
- Sag nr. 3 - Møde med sikkerhedsudvalget, Jørgen Grastrup
- Sag nr. 4 - Møde med Kaproningsudvalget, Reiner Modest
- Sag nr. 5 - Indstilling til DFfRs ærestegn
- Sag nr. 6 - Kommissorium for arbejdsgruppe vedr. universitetsroning
- Sag nr. 7 - Kommissorium for arbejdsgruppe for fitness roning
- Sag nr. 8 - Kommissorium for sikkerhedsudvalget
- Sag nr. 9 - Aftale om materielgård på DFfRs grund
- Sag nr. 10 - Opbakning til Coastal center i Stevns
- Sag nr. 11 - Aftale for Edon både efter 2017

### Ansvarlig

- AM
- AM
- Jørgen
- Reiner
- AM
- AM
- BS
- BBJ
- HBN
- CS
- AM

### Debatpunkter

- Sag nr. 12 - Evaluering af strategiseminar
- Sag nr. 13 - Principper for uddeling af æresbevisninger i DFfR
- Sag nr. 14 - Principper for budgetlægning 2018

- BBJ/CS
- HBN
- CS

### Orienteringspunkter

- Sag nr. 15 - Opfølgning på strategiaftale med DIF
- Sag nr. 16 - Regnskabsopfølgning 1. halvår 2017
- Sag nr. 17 - Orientering fra øvrige udvalg
- Sag nr. 18 - Status på HBs opgaver
- Sag nr. 19 - Orientering fra sekretariatet
- Sag nr. 20 - Orientering fra DRC
- Sag nr. 21 - Orientering

- BBJ/CS
- CS
- alle
- BBJ
- AM
- TB/HBN/CS
- Alle

**Bilag:**

Sag nr. 5	Bilag 5 - Indstilling til DFFRs ærestegn
Sag nr. 6	Bilag 6a - Endelig Kommissorium_Universitetsroning_130917
Sag nr. 6	Bilag 6b -17 09 01 Projektbeskrivelse_Universitetsroning i DK
Sag nr. 7	Bilag 7 - Kommissorium for Fitness Roning_Forslag til godkendelse
Sag nr. 8	Bilag 8 - 2017-09-24 Kommissorium sikkerhedsudvalget til godkendelse i HB
Sag nr. 9	Bilag 9a - 17 08 29 Referat_arbejdsgrp._danmarks rostadion_endeligt
Sag nr. 9	Bilag 9b - Svar til Gladsaxe Kommune
Sag nr. 9	Bilag 9c - Referat fra miljøudvalget_Gladsaxe kommune
Sag nr. 10	Bilag 10a - Coastal Center Stevns DFfR støtte 24-9-17
Sag nr. 10	Bilag 10b - Coastal projekt, RSC Spies ansøgning
Sag nr. 11	Bilag 11 - DFfRs Edonbåde (efter 2017)
Sag nr. 14	Bilag 14 - Budgetproces og principper 2018 og 2019 oplæg til HB
Sag nr. 15	Bilag 15a - Følgebrev - Tilbage melding på strategiaftaler
Sag nr. 15	Bilag 15b - Indstilling til støtte 2018
Sag nr. 15	Bilag 15c - 17 09 15 Svar fra DIF på strategiaftale
Sag nr. 16	Bilag 16a - Kommentar til DFfRs regnskab pr 30-6-17
Sag nr. 16	Bilag 16b - Regnskab Maconomy pr 300617
Sag nr. 16	Bilag 16c - Gavegiro indsatser for markedsføring
Sag nr. 17	Bilag 17 - Orientering fra øvrige udvalg
Sag nr. 18	Bilag 18 - 17 06 19 Arbejdsopgaver HB 2016-2017_vesion 3
Sag nr. 19	Bilag 19 - Orientering fra sekretariatet
Sag nr. 21	Bilag 21a - Rapport fra Silkeborg Roklub_Handicapmidler
Sag nr. 21	Bilag 21b - FISA Competitive Commission_Casual Vacancy_DEN_F
Sag nr. 21	Bilag 21c - FISA Ordinary Kongress 2017 Sarasota Florida

## Sag nr. 1 – Godkendelse af referat fra sidste møde

---

*Fremlægelse: Anne Meisner*

Beslutningstema	Referatet fra sidste HB møde godkendes.
Sagsfremstilling	HB afholdte møde den 19. juni 2017 og referatet godkendes. HB havde et mail møde 26.-27. juni 2017. Referatet godkendes.
Indstilling	Referaterne fra begge møder godkendes.
HB's beslutning	Referaterne blev godkendt. Næste HB møde er flyttet fra 18/11 til 22/11 kl. 17.00 i Rosportens Hus.

## Sag nr. 2 – Godkendelse af dagsordenen

---

*Fremlægelse: Anne Meisner*

Beslutningstema	Dagsordenen godkendes.
Indstilling	Dagsordenen godkendes af HB.
HB's beslutning	Dagsordenen blev godkendt uden tilføjelse.

## Sag nr. 3 – Møde med Jørgen Grastrup, Sikkerhedsudvalget

Fremlægelse: Jørgen Grastrup

Tema	Møde med sikkerhedsudvalget.
Sagsfremstilling	<p>Jørgen Grastrup orienterer om udvalgets opgaver og udfordringer.</p> <p>I den fremtidige struktur er det vigtigt at det er en arbejdsgruppe, der er i stand til indsamle og bearbejde informationer som handler om sikkerhedsarbejdet.</p> <p>Vi ønsker at der er fællesmøder med øvrige udvalg for at sikre samarbejde og vidensdeling på tværs af organisationen.</p> <p>Påpeger at der skal fokus på billedmateriale der anvendes til sikkerhed, så vi sender de rigtig signaler og budskaber til modtagerne.</p> <p>Debat om sikkerhed ved regattaer og indholdet i den aftale, der indgås med regatta arrangørerne. MH retter det eksisterende dokumentet igennem. CS taler med regatta arrangørerne til mødet i november. Dokumentet skal lægges ud på hjemmesiden, når det er gennemarbejdet og godkendt.</p> <p>Der har igennem længere tid været dialog med DKF omkring fælles informationsmateriale til klubberne vedr. sikkerhed. Arbejdet er indstillet. Jørgen og Birgit formulerer det, som der skal lægges på hjemmesiden.</p>
Indstilling	Orienteringen tages til efterretning.
HB's beslutning	Orienteringen blev taget til efterretning.

## Sag nr. 4 – Møde med Reiner Modest, Kaproningsudvalget

Fremlæggelse: Reiner Modest

Tema	Møde med kaproningsudvalget.
Sagsfremstilling	<p>Reiner Modest orienterede om udvalgets opgaver og udfordringer.</p> <p>Reiner sender en oversigt over de medaljer der er vundet, så vi skal indberette det til DIF.</p> <p>Indtil flere medaljer til EM indendørs.</p> <p>Junior EM: 1 sølv og 1 bronze</p> <p>Senior EM: 1 sølv</p> <p>Nordisk mesterskab: Her vandt vi stort set alt</p> <p>U23: 1 sølv</p> <p>U23 EM: 2 guld og 1 bronze</p> <p>Problematikken omkring rettigheder til billeder og liveoptagelser blev debatteret.</p> <p>Drone problematikken blev vendt. Dommerudvalget og KU har en opgave med at få udarbejdet en politik på området.</p> <p>Der arbejdes med rekruttering af nye medlemmer til KU.</p>
Indstilling	Orienteringen tages til efterretning.
HB's beslutning	Orienteringen blev taget til efterretning.

## Sag nr. 5 – Indstilling til DFfRs ærestegn

*Fremlægelse: Anne Meisner*

Tema	Ansøgning om tildeling af DFfR's ærestegn.
Sagsfremstilling	Indstillingen er modtaget på mail fra roklubben tirsdag 25-07-2017 kl. 15:58. Se bilaget.
Bilag	Bilag 5 - Indstilling til DFfRs ærestegn
Indstilling	Hovedbestyrelsen tager stilling til om indstilling skal godkendes.
HB's beslutning	Hovedbestyrelsen har godkendt den delvist.



## Sag nr. 6 – Kommissorium fra arbejdsgruppe vedr. universitetsroning

Fremlæggelse: Anne Meisner

Tema	Kommissorium for arbejdsgruppen "universitetsroning i Danmark" til godkendelse.
Sagsfremstilling	<p>Bjarne Pedersen fra Ålborg roklub har henvendt sig til DFfRs formand vedr. etablering af en arbejdsgruppe med det formål at undersøge mulighederne for opbygning af universitetsroning i Danmark.</p> <p>Bjarne tog initiativ til at mødes med øvrige interessenter i forbindelse med DM på kortbane. AM og Anders (DRC) deltog i mødet.</p> <p>Der er udarbejdet et forslag til et kommissorium for arbejdsgruppen. (Bilag 6a)</p> <p>Arbejdsgruppen forankres politisk i kaproningsudvalget efter aftale med formand, Reiner Modest.</p> <p>Arbejdsgruppen har efterfølgende lavet en projektbeskrivelse, som beskriver de indsatser der skal gøres, hvis man skal lykkes med universitetsroning i Danmark. (Bilag 6b)</p>
Bilag	Bilag 6a - Endelig Kommissorium_Universitetsroning_130917 Bilag 6b -17 09 01 Projektbeskrivelse_Universitetsroning i DK
Indstilling	HB godkender kommissoriet for arbejdsgruppen.
HB's beslutning	HB godkendte kommissoriet for arbejdsgruppen dog med den bemærkning, at arbejdsgruppen ingen økonomisk bevilling har fra DFfR.

## Sag nr. 7 – Kommissorium for arbejdsgruppe fitnessroning

*Fremlægelse: Brian Sørensen*

Tema	Kommissorium for arbejdsgruppen fitnessroning.
Sagsfremstilling	HB har igennem længere tid arbejdet med ergometerroning. HB besluttede for nylig at nedsætte en arbejdsgruppe. HBN indkaldte til et møde den 28/8 med interessenterne. Der er nu udarbejdet et kommissorium for arbejdsgruppen.
Bilag	Bilag 7 - Kommissorium for Fitness Roning_Forslag til godkendelse
Indstilling	Kommissorium for arbejdsgruppen godkendes.
HB's beslutning	Hovedbestyrelsen godkendte kommissoriet for arbejdsgruppen med få bemærkninger. Gruppen skal samarbejde med træneruddannelsesudvalget omkring uddannelse i det omfang, at etablering af nye uddannelses tilbud bliver aktuelt. Dem der måtte ønske at være instruktører skal gennemføre DFfRs eksisterende ergometertræneruddannelse. HB ønsker, at de lokale klubber involveres i tiltag som måtte vedrører deres nærområde.

## Sag nr. 8 – Kommissorium for sikkerhedsudvalget

*Fremlægelse: Birgit Bech Jensen*

Tema	Kommissorium for sikkerhedsudvalget.
Sagsfremstilling	Kommissoriet er identisk med det eksisterende, blot er der tilføjet at opgaven med at have kontakt med Søsportens Sikkerhedsråd, varetages af udvalget. Derudover er der tilføjet, at budskaber fra udvalget til medlemsklubber skal koordineres med sekretariatet.
Bilag	Bilag 8 - 2017-09-24 Kommissorium sikkerhedsudvalget til godkendelse i HB.
Indstilling	HB godkender det fremsendte kommissorium for sikkerhedsudvalget.
HB's beslutning	HB godkendte kommissoriet uden rettelser eller tilføjelser.

## Sag nr. 9 – Aftale om materielgård på DFfRs grund

Fremlæggelse: Henning Bay Nielsen/Conny Sørensen

Tema	Anvendelse af DFfRs grund, Skovalléen 38A.
Sagsfremstilling	<p>DFfR har fra Gladsaxe Kommune/Fonden Danmark Rostadions administration modtaget en forespørgsel om muligheden for, at en del af grunden på Skovalléen 38A kan indgå i det samlede projektet for opgradering af Danmark Rostadion Bagsværd sø</p> <p>Sagen har været drøftet i arbejdsgruppen Danmark Rostation den 29/8. (Bilag 9a) Sagen har været drøftet på FU mødet den 5/9-17. Referat fra mødet er tidligere udsendt til HB.</p>
Bilag	Bilag 9a - 17 08 29 Referat_arbejdsgrp._danmarks rostadion_endeligt Bilag 9b - Svar til Gladsaxe Kommune Bilag 9c - Referat fra miljøudvalget_Gladsaxe kommune
Indstilling	Svar til Gladsaxe Kommune godkendes og underskrives.
HB's beslutning	<p>Siden dagsordenen blev udarbejdet, er der modtaget besked fra Fonden og Gladsaxe Kommune om, at der alligevel ikke er brug for en permanent løsning med materielgård på DFfRs grund.</p> <p>I stedet for er der behov for, at hovedbestyrelsen giver en tilkendegivelse til Gladsaxe kommune, af hvorvidt det er muligt at DFfR udlåner dele af grunden midlertidigt i byggeperioden.</p> <p>Bestyrelsen drøftede sagen og CS giver en tilbagemelding til Gladsaxe <span style="border: 1px solid black; padding: 0 2px;">Kommune</span>.</p>

Kommenterede [CS1]:

## Sag nr. 10 – Opbakning til coastalcenter på Stevns

Fremlægelse: Conny Sørensen

Tema	DFfR underskriver støtteerklæring til Roklubben Stevns.
Sagsfremstilling	<p>HB har tidligere fået forelagt et projekt fra Roklubben Stevns om et Coastalcenter. HB bad om yderligere oplysning og præcisering af projektet. Der er udarbejdet et dokument, der skal være DFfRs støtte til Coastalcenteret.</p> <p>Efter kontakt til Roklubben Stevns og DFfR's Coastaludvalg er det nu konkretiseret, at Roklubben Stevns ønsker opbakningen fra DFfR til projektet som et regionalt center, idet flere af de fonde, som Roklubben Stevns vil ansøge, kun giver tilskud til nationale eller regionale projekter.</p> <p>Der er udarbejdet et brev (bilag 10a), som Roklubben Stevns kan vedlægge ansøgningerne og dermed dokumentere, at projektet har DFfR's opbakning og er et regionalt center. Der forventes ingen økonomisk støtte eller lignende fra DFfR. DFfR skal støtte centeret med ekspertise og vejledning (organisering, uddannelse, sikkerhed m.m.).</p> <p>Til orientering er vedhæftet en præsentation fra Roklubben Stevns, der fortæller om projektet. Det er Coastaludvalgets tanke, at der skal laves en intern aftale mellem Roklubben Stevns og DFfR om omfanget af støtte og aktivitet. (Bilag 10b)</p>
Bilag	Bilag 10a - Coastal Center Stevns DFfR støtte 24-9-17 Bilag 10b - Coastal projekt, RSC Spies ansøgning
Indstilling	HB giver Roklubben Stevns opbakning til, at de kan vedlægge brev af 24/9-2017 (bilag 10a) ved deres ansøgninger om støtte til projektet.
HB's beslutning	HB giver med dette brev opbakning til Roklubben Stevns projekt. Brevet underskrives af formanden, Henning Bay Nielsen.

## Sag nr. 11 – Aftaler for Edonbåde efter 2017

Fremlæggelse: Anne Meisner

Tema	Håndtering af Edon både, når RoBattleprojektet udløber.
Sagsfremstilling	<p>I RoBattleprojektet er der indkøbt trailere indeholdende Edonbåde, som roklubberne har kunnet benytte primært til deres sommerferieskoler. Edonbådene har været benyttet af en del klubber og har givet ikke-roere mulighed for at komme på vandet.</p> <p>RoBattleprojektet afsluttes med udgangen af 2017 og HB skal tage stilling til, hvordan disse trailere med Edonbåde skal administreres efter 2017.</p> <p>Administrationen har skitseret 4 modeller for, hvordan Edonbådene kan anvendes af roklubberne fremover.</p>
Bilag	Bilag 11 - DFfRs Edonbåde (efter 2017)
Indstilling	HB tager beslutning om, hvordan vi håndterer Edonbådene fremover, således at det kan gøres omkostnings neutralt.
HB's beslutning	Hovedbestyrelsen vil ikke træffe beslutning om dette på nuværende tidspunkt. HB vil gerne kunne lave en samlet prioritering af ressourcer for spor 1. Der lukkes midlertidigt for booking af bådene indtil, der er truffet en beslutning.

## Sag nr. 12 – Evaluering af strategiseminar

*Fremlæggelse: Birgit Bech Jensen/Conny Sørensen*

Tema	Evaluering af strategiseminar.
Sagsfremstilling	HB evaluerer strategiseminaret, som er gennemført den 23.-24. september. Konsulentfirmaet Intenz styrer processen. Vi er 30 personer, som deltager – både frivillige og ansatte.
Indstilling	HB opsamler de vigtigste pointer vedr. struktur/organisering og budgetlægning og beslutter, hvad der skal iværksættes af initiativer inden 1/1-2018.
HB's beslutning	Det var rigtig godt, at frivillige og ansatte var samlet om fremtidens arbejde. Det var vigtigt at få et fælles billede af opgaven og dejligt, at blive bekræftet i at der er rigtig mange ting, som vi er gode til og kan være stolte over.  Der var god stemning og budskabet omkring ny organisering blev godt modtaget. Dette skal formidles via nyhedsbrevet hurtigt. Den strategiske arbejdsgruppe formulerer dette.  Der skal laves en plan for implementering af strategien og kommunikation.

## Sag nr. 13 – Principper for uddeling af DFfRs æresbevisninger

*Fremlægelse: Henning Bay Nielsen*

Tema	Formalia for DFfRs æresbevisninger.
Sagsfremstilling	Revision af ordlyd. Se bilag 13.
Bilag	Bilag 13 - 17 09 04 Principper for uddeling af æresbevisninger DFfR_udkast
Indstilling	HB godkender evt. med ændringer /justering af tekst.
HB's beslutning	Dokumentet skal gennemskrives så der er tydelig forskel på æresbevisningerne og den indsats, som udløser tildelingen. Der skal være en beskrivelse af, hvor i organisation indsatsen er lagt og igennem hvor lang tid. Betingelserne for udpegning af æresmedlemmer og tildeling af guldmedaljen og ærestegn, der skal være mere præcise. CS og AM kigger på det igen.



## Sag nr. 14 – Principper for budgetlægning 2018

*Fremlægelse: Conny Sørensen*

Tema	Plan for budgetlægning 2018 med ny strategi.
Sagsfremstilling	Der er udarbejdet et udkast til budgetproces, hvor det væsentligste er ændringen i forhold til den nye måde at få tildelt midler fra DIF på i form af strategiske tiltag og dermed bør vores budget afspejle de 5 strategiske spor.
Bilag	Bilag 14 - Budgetproces og principper 2018 og 2019 oplæg til HB
Indstilling	HB godkender dokumentet.
HB's beslutning	Hovedbestyrelsen giver CS mandat til at få formuleret det endelige dokument.  Udvalgsformændene skal have en status på regnskabet 2017 og melde tilbage om, hvorvidt der forventes afvigelser i forhold til det lagte budget for 2017 Budgetproces og principper for 2018 og 2019 rettes til af CS før det sendes ud til de personer, der skal give input til budget 2018/2019. FU har besluttet at medvirke aktivt i udarbejdelse af budgettet for 2018/2019 i dette overgangsår med ny strategi. Det vil ske med involvering af færre frivillige end sædvanligt.

## Sag nr. 15 – Opfølgning på strategiaftalen med DIF

*Fremlægelse: Birgit Bech Jensen/Conny Sørensen*

Tema	DIFs behandling af DFFRs strategiaftale.
Sagsfremstilling	<p>HB har løbende været orienteret om den administrative indstilling fra DIFs chefgruppe af vores strategiaftale. Ligesom HB er bekendt med det hørings svar der er sendt til DIFs bestyrelse forud for den endelige behandling.</p> <p>DIF har nu behandlet alle 61 forbunds indstillinger, og vi har modtaget svar. (Se bilag 15a +b)</p> <p>Den 15. september vil DFFR modtage en individuel tilbagemelding på vores strategiaftale sammen med udsendelse af budgetmateriale for DIF budgettet. I vores tilfælde, hvor den endelige indstilling har givet anledning til justeringer i strategiaftalen, vil der efter d. 15. september være mulighed for at gå i dialog med vores DIF konsulent om at få formuleret den endelige strategiaftale. (Bilag 15c)</p>
Bilag	Bilag 15a - Følgrebrev - Tilbagemelding på strategiaftaler Bilag 15b - Indstilling til støtte 2018 Bilag 15c - 17 09 15 Svar fra DIF på strategiaftale
Indstilling	HB tager orienteringen til efterretning.
HB's beslutning	HB tog orienteringen til efterretning. Der er aftalt et møde med Martin Borch i oktober, hvor der skal justeres i aftalen.

## Sag nr. 16 – Regnskabsopfølgning 1. halvår 2017

*Fremlægelse: Conny Sørensen*

Tema	Kort gennemgang af regnskab for 1. halvår 2017.
Sagsfremstilling	Regnskabet pr. 30/6-2017 viser et underskud på 8 tkr. mod budget 0 tkr. Der er på nuværende tidspunkt ikke kendskab til væsentlige budgetoverskridelser. (Se bilag 16a + b)  Plan for markedsføring af gavegiro. (Bilag 16c)
Bilag	Bilag 16a - Kommentar til DFfRs regnskab pr 30-6-17 Bilag 16b - Regnskab Maconomy pr 300617 Bilag 16c - Gavegiro indsatser for markedsføring
Indstilling	HB tager gennemgangen til efterretning.
HB's beslutning	Orienteringen blev taget i efterretning.

## Sag nr. 17 – Orientering fra øvrige udvalg

*Fremlægelse: alle*

Tema	Orientering fra øvrige udvalg.
Sagsfremstilling	HB er tilsendt det, som er modtaget pr. 15/9. (Se bilag 17)
Bilag	Bilag 17 - Orientering fra øvrige udvalg
Indstilling	HB tager orienteringen til efterretning.
HB's beslutning	HB tog orienteringen til efterretning. MH eftersender orientering fra dommerudvalget.

## Sag nr. 18 – Status på HBs opgaver

*Fremlægelse: Birgit Bech Jensen*

Tema	Orientering fra alle HB medlemmer til BBJ.
Indstilling	Dokumentet (bilag 18) bruges til løbende opfølgning på de opgaver, som Hovedbestyrelsen påtager sig, for at sikre progression og aftaler overholdes. Justeringer i dokumentet foretages på mødet.
Bilag	Bilag 18 - 17 06 19 Arbejdsopgaver HB 2016-2017_vesion 3
Indstilling	Status tages til efterretning.
HB's beslutning	Opgaverne blev gennemgået og dokumentet rettet til af BBJ. Dokumentet sendes ud sammen med referatet.

## Sag nr. 19 – Orientering fra sekretariatet

*Fremlægelse: Anne Meisner*

Beslutningstema	Orientering fra sekretariatet.
Sagsfremstilling	Se bilag
Bilag	Bilag 19 - Orientering fra sekretariatet.
Indstilling	HB tager orienteringen til efterretning.
HB's beslutning	HB tog orienteringen til efterretning. Der skal laves en oversigt over klubudviklingsforløb og klubbesøg 2017 ved året udgang. Der skal laves en oversigt over de klubber, der er medlem både i DKF og i DFfR inkl. medlemstal.

## Sag nr. 20 – Orientering fra DRC

*Fremlæggelse: Thomas Ebert/Conny Sørensen*

Beslutningstema	Orientering fra DRC
Sagsfremstilling	<p>DRC's nye sportschef, Finn Trærup-Hansen startede 1/9-2017. Finn har senest været sportschef hos Bueskydning Danmark og før det i Badminton Danmark (se endvidere omtalen på <a href="http://www.roning.dk">www.roning.dk</a>). Finn har gennem sine tidligere jobs dermed stort kendskab til elitearbejde og samarbejde med Team Danmark.</p> <p>Finn deltager i landsholdets træningslejr i Clermont i Florida fra 12/9-17 og under hele VM i Sarasota - Brandenton, USA fra 24/9- 1/10-2017.</p>
Indstilling	HB tager orienteringen til efterretning.
HB's beslutning	HB tog orienteringen til efterretning.

## Sag nr. 21 – Orientering

Fremlæggelse: Alle

Tema	Orientering fra alle HB medlemmer.
Sagsfremstilling	<p>Silkeborg Roklub modtog midler til udvikling af handicap roning under forudsætning af, at de afleverede en rapport til HB med oplysning om anvendelsen af midlerne. Den er netop modtaget. (Bilag 21a)</p> <p>I juli modtog vi et afslag fra FISA på indstilling af Morten Espersen til "Competitive Rowing Commission". (Bilag 21b)</p> <p>Orientering om FISA kongres i Floria. (Bilag 21c)</p> <p>Budgetmøde i DIF afholdes den 6.-7. oktober med deltagelse af HBN, CS &amp; AM.</p> <p>Birgit Bech Jensen og Anne Meisner deltog på Østjysk Ronetværksmøde den 7/9. <i>En af netværkets tilbagemeldinger var et ønske om at samle og offentliggøre alle netværkenes referater. Der blev udtrykt utilfredshed med, at netværkenes egne sider er droppet på den nye hjemmeside.</i></p> <p><i>På mødet videreformidlede vi sikkerhedsudvalgets ønske om et nyt jysk medlem som erstatning for John Høck. Dette resulterede i en ansøgning fra en af klubformændene få dage efter. Den er videresendt til formanden i sikkerhedsudvalget.</i></p>
Bilag	Bilag 21a - Rapport fra Silkeborg Roklub_Handicapmidler Bilag 21b - FISA Competitive Commission_Casual Vacancy_DEN_F Bilag 21c - FISA Ordinary Kongress 2017 Sarasota Florida
Indstilling	Orienteringen tages til efterretning.
HBs kommentar	Orienteringen blev taget til efterretning.